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El 13 de juny del 2015 va ser un
dia històric a Barcelona. L’acti-
vista i líder de la PAH Ada Colau
era investida la primera dona
alcaldessa de la ciutat. Milers de
persones, al crit de “Sí que es pot”,
van seguir la investidura des de la
plaça Sant Jaume. Durant el seu
discurs, Colau va ser clara: “En
aquestes eleccions hi ha hagut un
vot pel canvi, i aquest canvi es
produirà. Però també hi ha hagut
un vot per les diferències, la plu-
ralitat i els matisos”.

Falten pocs dies perquè es
compleixin dos anys de la presa de
possessió de Colau. S’ha produït el
canvi que va prometre la llavors
flamant alcaldessa? Segurament
aquesta pregunta pot tenir res-
postes molt diferents segons qui les
contesti. Això, però, no impedeix
que, dos anys després, es pugui dir
que Colau ha descobert que la po-
lítica institucional té els seus ritmes
i les seves limitacions, especial-
ment quan s’està en minoria.

MESURES APROVADES
L’actual alcaldessa, ara de baixa
després d’haver estat mare, va
iniciar el mandat amb molta am-
bició. Feia falta començar a com-
plir les múltiples promeses fetes a
la ciutadania durant la campanya
electoral. Han passat dos anys i, se-
gurament, la gran victòria de Co-
lau i el seu govern –primer en so-
litari i després amb el PSC– és la
d’haver canviat, i dominat, l’a-
genda política de la ciutat. El tu-
risme i l’habitatge, els dos grans te-
mes on els comuns van posar més
èmfasis durant la campanya, ocu-
pen ara la centralitat del debat po-
lític. L’aprovació del Pla Especial
Urbanístic d’Allotjaments Turístics
(PEUAT), pactat amb ERC, ha

estat la seva victòria més impor-
tant. Pensat per intentar controlar
el turisme, el pla ha prohibit nous
hotels a les zones amb més oferta.
Tot i això, el turisme ha continuat
creixent i la regulació ha estat re-
correguda pels hotelers.

Pel que fa a l’habitatge, Colau
ha aprovat un altre pla, aquest
acordat amb el Grup Municipal
Demòcrata (antiga CiU) i Ciuta-
dans, que preveu més de 8.000
pisos nous fins al 2025 per am-
pliar el parc públic de lloguer. En
paral·lel, però, l’alcaldessa ha vist
com precisament els preus del llo-
guer han crescut i com els des-
nonaments no s’han aturat. Re-
lacionat amb l’habitatge, tot i que
va més enllà, hi ha el Pla de Barris.
Amb un pressupost de 150 mi-
lions d’euros, invertirà en una
quinzena de zones vulnerables.

A la llista de mesures apro-
vades també s’hi pot afegir el
pressupost d’aquest 2017, que
Colau va tirar endavant després
de recórrer a una qüestió de con-
fiança, i l’anunci de la cobertura
de 200 metres de la ronda de
Dalt, tot i que la mesura ha estat

criticada pels veïns per la seva
poca ambició.

FRONTS OBERTS
Aquests dos anys, però, també es
caracteritzen pels fronts que Colau
ha anat obrint i que no ha pogut
tancar o, en alguns casos, ni en-
carrilar. En l’àmbit de la mobilitat,
una de les banderes d’aquest go-
vern, és on segurament hi ha més
problemes a dia d’avui. El túnel de
les Glòries, el conveni del me-
tro –en vaga–, la unió del tramvia
per la Diagonal i la superilla del Po-
blenou estan portant més d’un
maldecap al govern municipal. 

Glòries i el metro són proble-
mes heretats. En el cas del primer,
la decisió d’aturar les obres, però,
no ha agradat ni a l’oposició ni als
veïns. Pel que fa al metro, ja hi ha
hagut una vintena de dies de vaga
des de l’inici del mandat. D’altra
banda, la superilla ha estat un pro-
jecte que ha generat polèmica i que
ha estat rebutjat per una part del
veïnat. Hi ha hagut errors que el
mateix Ajuntament ha admès.
Per últim, la unió del tramvia per
la Diagonal, un dels projectes que

el govern encara amb més deter-
minació, no té consens polític ni
tècnic.

A banda de la mobilitat, una
altra de les qüestions que de mo-
ment Colau no ha pogut arreglar
és la del top manta. Tot i els plans
d’inserció municipals, s’han con-
tinuat vivint escenes tenses amb
persecucions policials. De fet, el
Sindicat Popular de Venedors
Ambulants ja ha alertat que aquest
estiu pot tornar a ser problemàtic.

VALORACIONS OPOSADES
El balanç de l’oposició és molt crí-
tic amb Colau. El Grup Municipal
Demòcrata ha parlat d’un “suspens
estrepitós”, mentre que ERC ha
deixat clar que avui no investirien
l’alcaldessa. Per la seva banda,
Ciutadans creu que Colau “tapa
amb decisions ideològiques la seva
incapacitat per gestionar”, mentre
el PP creu que el govern “divideix
i gesticula però no governa”. Per úl-
tim, la CUP veu una oportunitat de
canvi perduda. Aquest malestar va
quedar palès durant el plenari del
26 de maig. Tota l’oposició, amb
l’excepció de la CUP i del regidor

no adscrit Gerard Ardanuy, va
reprovar la gestió de Colau i el seu
govern. Era la quarta reprovació
durant els dos anys de mandat.

El govern, lògicament, també
ha fet la seva valoració. En una
roda de premsa, l’alcalde en fun-
cions, Gerardo Pisarello, que va
comparèixer acompanyat del so-
cialista Jaume Collboni, va de-
fensar que han fet front a la si-
tuació d’emergència social ge-
nerada per la crisi i han “canviat
l’agenda política” per posar la
lluita contra les desigualtats i el
dret a l’habitatge al centre del tau-
ler polític. De totes maneres, Pi-
sarello va dir que es mouen a llarg
termini: “No pensem en el 2019,
sinó en el 2030.  Estem establint
les bases d’un gran canvi”.

I Colau? Quin balanç fa? Des
del seu perfil de Facebook ha re-
marcat que “un canvi profund, de
valors i de polítiques, mai no es
produeix d’un dia per l’altre”. “Es-
tem posant les bases per a un fu-
tur més just, més democràtic i més
fratern”, afirma. La segona part el
mandat està a punt d’arrencar.
Caldrà veure com acaba el partit.

Albert Ribas
BARCELONA

El canvi de Colau, al ralentí
» L’alcaldessa arriba a l’equador del mandat amb més deures pendents que mesures aprovades

» El control dels allotjaments turístics i el Pla d’Habitatge contrasten amb Glòries, la superilla i el tramvia

Colau, el dia de la presa de possessió com a alcaldessa. Foto: Ajuntament 



Juny 2017
| 4

Opiniólíniahorta.cat

publicitat 686 42 95 17líniahorta.cat

Les cartes d’opinió es poden enviar a: opinio@comunicacio21.com 

Línia Horta no comparteix necessàriament les opinions que 
els signants expressen en aquesta secció ni se’n fa responsable.

redacció: liniahorta@comunicacio21.com 
publicitat: publicitat@comunicacio21.com
administració: facturacio@comunicacio21.com

Dipòsit legal: B 15472-2010

amb el suport de:Difusió controlada

15.031 exemplars mensuals

Tribuna

per Iu Forn

4Kilian Jornet com a metàfora del Procés

Imaginem un Procés que un
dia decideix pujar a l’Everest. O
sigui, el més alt possible. Al tot.
Un repte, eh? L’Everest no és fà-
cil. Hi ha gent que està tota la
vida preparant-se i no ho acon-
segueix. Altres s'hi deixen la
vida. Els elegits no són gaires i
només ells saben l'esforç que els
suposa fer aquest cim.

Per tant, queda clar que pu-
jar-hi no està a l'abast de qual-
sevol i que és una excursió que
cal preparar tècnicament, men-
tal i física. I en plena ascensió
pots trobar-te un munt de sor-
preses inesperades i contra-
temps insuperables. Els que et
posa la natura (digui'n un Estat)
i els que et poses tu mateix (di-
gui'n la unitat necessària).

Però bé, imaginem que al fi-
nal es decideix acceptar el rep-
te i provar l'aventura, com és el
cas que ens ocupa.

Total, que tu estàs al cam-
pament base preparant-t'ho tot
durant temps. Durant molt de
temps. I vas fent l'aclimatació
necessària. Vas pujant mate-
rial. Vas mirant com atacaràs el
cim. Vas observant les previ-
sions meteo per saber quina
pot ser la millor època per ata-
car. Vas veient els impediments.
Vas patint les tempestes, les
allaus, les ventades... Superes
amb tacte les divergències que
hi pugui haver entre la gent
que ha de formar la cordada i

que són necessaris per poder te-
nir garanties d'èxit. Escaladors
de diverses procedències, que no
tots faran el cim, però que sen-
se la seva ajuda serà impossible.
Mires de tenir els millors xerpes,
els que et puguin ajudar amb
més eficiència. I ho vas enlles-
tint tot amb determinació, però
amb prudència.

I un bon dia, al camp 5 hi
apareix en Kilian Jornet. Tot-
hom amb una equipació sofis-
ticada i ell pràcticament en mà-
niga curta i xancletes. I l'equip
que fa mesos que prepara una
ascensió que durarà dies li pre-
gunta:

- Home Kilian, què hi fas per
aquí?

- No, res, que pujo un mo-
ment a l’Everest, bereno, i ara
baixo. I quan hagi baixat, hi tor-
naré a pujar una estona a veu-
re si segueix tot a lloc.

I, efectivament, en Kilian
Jornet puja i baixa en un pim-
pam, com qui va a comprar el
pa. I algú podria pensar que això
1/ és senzill i 2/ és el que cal fer:
pim-pam amunt i tema resolt.
Però és que de Kilian Jornet no-
més n'hi ha un.I potser en tota
la història de l'alpinisme. I fer el
que fa ell és impossible per la
resta. I qui intenti fer-ho, com a
mínim, ha d'haver estat a la
muntanya els anys que ell hi ha
estat, vivint-hi el que ell hi ha
viscut, passant pel que ell hi ha

passat i, a més, tenir les seves
condicions físiques i mentals.

Estic dient que cal abando-
nar el projecte de pujar a l’Eve-
rest? No. Estic dient que l'alta
muntanya no és anar a passejar
pel passeig marítim del poble on
el cunyat hi té un apartament i
que hi ha gent que de vegades
s'ho pensa. I ara que sembla que
arriba un intent d'atac preparat
durant anys, no podem preten-
dre ser en Kilian Jornet. Bàsi-
cament perquè no ho som.

La nostra és més la tàctica
Ferran Latorre. Objectiu clar i
anar complint els terminis pre-
vistos fent les coses quan saps
que pots tenir èxit i amb deter-
minació. I si el dia que ataques hi
ha tempesta, baixar. I atacar al
moment en que l'èxit sigui més
factible. I, sí, de vegades ni així
te'n surts, però si l'objectiu és fer
el cim, el risc zero no existeix i
has d'estar disposat a assumir-lo,
però mai regalar res al risc.

I és que potser la resposta a
l'afirmació “Tenim pressa” hau-
ria de ser una pregunta: “Som
en Kilian Jornet?”. I em temo
que la resposta és que no. Però
escolti, el gran Ferran Latorre ha
fet els 14 cims de més de vuit mil
metres. Everest inclòs. I si del
que es tracta és de fer això, fi-
xem-nos en com ho ha fet. I se-
guim el seu ritme.

Publicat a El Nacional.cat

per Salvi Pardàs

Durant generacions els cata-
lans hem assumit com una
fatalitat que no podríem mai
decidir el nostre futur. Però l’ú-
nica manera de fer possible
una cosa és creure-se-la. I així
ho vam fer i vam començar,
simplement, a posar urnes
pels carrers. Un acte tan sen-
zill com transcendental: vam
començar a conquerir la lli-
bertat, a perdre la por, les re-
serves, la malentesa prudència
i d’altres “virtuts” que se’ns

han atribuït. I vam arribar a la
consulta d’autodeterminació
del 9-N del 2014, l’acte d’afir-
mació nacional més important
de la història de Catalunya. 

Perquè per primer cop en
la història –una història que
és un seguit de derrotes mi-
litars i frustracions–, dos mi-
lions i mig de votants ens
vam sentir amos del nostre
destí. Com va dir Nelson
Mandela: “Tot sembla im-
possible fins que es fa”.

Un diari participatiu

4Impossible fins que es fa

@didaclopez: Hauríem de tenir ja una
data clara de la data adient per comu-
nicar la data i la pregunta del referèn-
dum. 

@miqueleo: Malgrat que la megafonia
de l'estadi ressonava més que mai, a la fi-
nal de la Copa del monarca del país veí la
xiulada va ser espectacular.

@J_Alex_Vega: No deixa de ser divertit
veure segons qui queixant-se de la vaga
del taxi. No sigui que hagin d’agafar un
metro o bus amb el poble.

Opinió en 140 caràcters

Parlen els
veïns

Jonathan
“Crec que hem arri-
bat a un punt que la
ciutat s’està que-
dant petita per a la
quantitat de gent
que hi viu i que hi
vol venir a viure. Els

preus han pujat moltíssim en cinc anys i
el pitjor és que crec que, per molt que ho
intentin, no hi ha cap solució.”

Niki
“És horrorós, fa
temps que busco
pis i no hi ha ma-
nera de trobar-ne a
un preu raonable.
Crec que s’hauria
de fer alguna cosa

per intentar regular-ho, perquè a més a
més molts estan fets un desastre i abans
s’haurien de reformar.”

Xavier
“Depèn molt de la
zona on el busquis,
de la quantitat de
gent que hi hagi de
viure, de si el pis
està reformat o no...
Però és cert que a

Barcelona els preus s’han disparat, de ma-
nera que molta gent, com jo, ha optat per
marxar a viure a la rodalia.”

Carlos
“Tot i que la situació
pot canviar en fun-
ció del barri on es-
tiguis buscant, la re-
alitat és que els
preus són cada cop
més alts i no sempre

per pisos o habitacions en condicions.
Crec que comprar una casa, avui en dia,
és més rentable que viure de lloguer.”

Què en penses dels actuals preus del lloguer a la ciutat?
per Toni Enguix
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DRETS SOCIALS4La conse-
llera de Treball, Afers Socials i Fa-
mílies i els promotors de la Ini-
ciativa Legislativa Popular per a
una Renda Garantida de Ciuta-
dania van signar el passat 15 de
maig un acord històric que farà
possible la tramitació d’una llei al
Parlament per garantir aquest
nou dret. La Renda Garantida de
Ciutadania permetrà assegurar
els ingressos mínims de les per-
sones que es troben en situació de
pobresa, al mateix temps que
també permetrà que puguin pro-
mocionar-se cap al món laboral i
combatre les desigualtats.

Aquest nou acord implica que
aquesta prestació serà inicialment,
en els casos individuals, de 564 eu-
ros, tot i que creixerà fins als 664 eu-
ros el 2020. A les llars amb dos
membres la quantitat que es rebrà
serà de 836 euros, una xifra que arri-
barà als 996 euros el 2020. Per úl-
tim, per cada fill –fins a un límit de
tres– es rebran 75 euros. Aquests
75 euros passaran a ser 100 el
2020.  Fins aleshores, el desplega-
ment serà progressiu. Quan s’arri-
bi als 664 euros al mes, la xifra equi-
valdrà  al 100% de l’Índex de Ren-
da de Suficiència de Catalunya

(IRSC). Quan s’apliqui aquest 100%,
el màxim serà de 1.200 euros al
mes per a les famílies de dues
persones amb un total de tres fills.
Cal remarcar que, si una persona re-
butja una feina, perdrà el dret a ac-
cedir a aquesta ajuda.

“UN ACORD DE PAÍS”
Durant l’acte de presentació de l’a-
cord, Bassa va afirmar que “aquest
és un nou dret social que con-
querim gràcies a un acord de país,
el primer dret de l’etapa postcrisi”.
La consellera va afegir que l’acord
implica “un canvi de paradigma
que ataca les desigualtats, fent
que totes aquelles persones que
són vulnerables puguin ser actives
a la societat, i que està vinculat a un
acompanyament per a la inserció
social i laboral, perquè el treball és
la primera política social”.

La titular de Treball, Afers So-
cials i Famílies també va remarcar
la importància de l’acord entre el
govern i els promotors de la ILP,
al mateix temps que va afirmar
que “hem conquerit aquest dret
subjectiu amb responsabilitat i
coherència. Avui és la generositat
de tots i totes el que ha permès
arribar a aquest acord”.

Ara la Renda Garantida de
Ciutadania ha de ser tramitada
com a llei al Parlament i es preveu
que comenci la seva aplicació el
mes de setembre d’aquest any
amb un 85% de la prestació. La im-
plementació es durà a terme du-
rant quatre anys, fins a l’abril del
2020, quan tots els beneficiaris ja
en cobraran el 100%. Durant
aquest temps, una comissió farà
un seguiment per tal d’avaluar l’a-
plicació i modular els canvis ne-
cessaris per a fer-la efectiva.

En aquest sentit, Bassa va as-
segurar que “no serem només el
Govern qui dirà en cada moment
qui necessita la renda garantida,
sinó que estarem acompanyats
dels agents econòmics, socials i
del tercer sector, amb qui ani-
rem veient com anem modulant
la Renda Garantida de Ciutadania”.

En la signatura de l’acord
també hi van ser presents re-
presentants de federacions i en-
titats del tercer sector, promotors
de la ILP, patronals (Foment i PI-
MEC), sindicats (UGT i CCOO) i en-
titats municipalistes, com ara la
Federació de Municipis de Cata-
lunya (FMC) i l’Associació Catala-
na de Municipis (ACM).

Per una vida digna
» Govern i entitats promotores firmen l’acord per fer possible la Renda Garantida de Ciutadania 

» Es començarà a aplicar de forma progressiva des d’aquest setembre i fins a l’abril del 2020

REQUISITS4Podran obtenir la
Renda Garantida de Ciutadania to-
tes aquelles persones majors de 23
anys amb dos anys de residència
a Catalunya i que hagin esgotat to-
tes les prestacions i no tinguin un
patrimoni superior a la primera re-
sidència. Tot i així, existeixen al-
gunes compatibilitats amb ajuts
socials, com són les prestacions
derivades de la llei de dependèn-
cia, així com les famílies que rebin
beques de transport i menjador
escolar. Les altres ajudes són com-
patibles i alhora computables.

Una altra exempció que con-
templa l’acord és per a les famílies

monoparentals amb contractes
a temps parcial que tinguin una
renda inferior a l’Indicador de
Renda de Suficiència de Catalun-
ya (IRSC). Aquestes famílies podran
rebre la prestació fins a arribar a
aquest topall.

Les persones que vulguin
adquirir la Renda Garantida de
Ciutadania hauran de sol·licitar-
la a través de les oficines del Ser-
vei Públic d’Ocupació de Cata-
lunya. Posteriorment, des del
Departament de Treball se’ls tra-
çarà el pla d’inserció laboral i, en
cas que sigui necessari, se’ls de-
rivarà cap als serveis socials.

Qui se’n beneficiarà?

Tot el que has de saber de la Renda Garantida de Ciutadania. Infografia: Oscar Murillo / Línia

ensenyament.gencat.cat
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OPERACIÓ POLICIAL4Els Mos-
sos d’Esquadra van desallotjar a
mitjans de maig, tal com va in-
formar Betevé, una finca d’uns
10.000 metres quadrats a la Font
d’en Fargues, situada entre els ca-
rrers Alt de Pedrell, Camil Oliva-
res i Arc de Sant Martí, que esta-
va ocupada des de feia 20 anys. 

L’espai estava batejat amb el
nom de la Jungla, tot i que en
l’àmbit de ciutat era un lloc des-
conegut. A l’interior de la finca hi
ha una casa antiga i senyorial
d’estiueig que els propietaris no
la feien servir des d’anys abans
de l’ocupació. Des de fa temp els
okupes havien anat fent-hi peti-
tes construccions amb mate-
rials reutilitzats.

El desallotjament es va fer
per ordre judicial i sense inci-
dències. Hi van participar diver-
sos furgons policials i nou perso-
nes van ser expulsades de l’espai.

La policia va permetre que els
okupes tornessin a entrar per
endur-se les seves pertinences,
que principalment eren diferents
instruments musicals, ja que or-
ganitzaven concerts. Posterior-
ment, un operari va canviar els
panys de les portes que donen ac-
cés als terrenys que envolten la
casa per evitar que es tornessin a
ocupar i més tard un guàrdia
privat de seguretat es va enca-
rrergar de vigilar l’espai. Les nou
persones van ser identificades
per la policiai citades a declarar
com a responsables d’una pre-
sumpta ocupació il·legal.

En declaracions a Betevé, al-
guns dels veïns de la zona van ex-
plicar el dia del desallotjament que
els okupes ocasionaven molèsties
en moments puntuals, especial-
ment a l’estiu, quan feien més
concerts. De totes maneres,  tam-
bé van destacar que el seu com-

portament, en la majoria d’oca-
sions, era cívic i respectuós.

PETICIÓ VEÏNAL
Ara l’objectiu dels veïns, tal com
reclamen des de fa temps des de
l’Associació de Veïns de la Font
d’en Fargues, és que l’Ajunta-
ment compri la finca per tal que
s’hi puguin fer equipaments per
al barri. “10.000 metres qua-
drats és una superfície extraordi-
nària”, diuen.

La mateixa associació de veïns
recorda que “el sòl té la qualifi-
cació per equipaments, cosa que
vol dir que no s’hi poden fer pisos,
que és el que dóna diners”. Això,
segons l’entitat veïnal, és el que
hauria de fer que “per una via o
una altra l’espai acabi en mans de
la ciutat”. De moment, però, des
del Districte expliquen a aquesta
publicació que encara és aviat
per tractar la qüestió. 

Desallotgen una finca senyorial
ocupada durant 18 anys

» Coneguda com la Jungla, està situada a la Font d’en Fargues, entre
Alt de Pedrell, Camil Olivares i Arc de Sant Martí, i hi vivien 9 persones

La temporada de Festes
Majors arrenca amb força

CELEBRACIONS4L’arribada del
bon temps és sinònim de l’inici de
la temporada de Festes Majors als
barris. El tret de sortida el va fer el
passat 21 de maig la de la Teixo-
nera, Mas Falcó i Penitents, que
s’allargarà fins al 18 de juny. Tot i
que el cap de setmana amb més
força serà el del 9 i 11 de juny,
aquests tres barris (dos d’Horta-
Guinardó i un de Gràcia)  ja han
celebrat algun acte, com ara  la fes-
ta de l’11è aniversari de l’Associa-
ció de Dones Mas Falcó-Peni-
tents o el concert d’Andrea Micheli. 

Els plats forts, però, se cele-
braran entre els dies 9 i 11. Es farà
el pregó a càrrec de la Penya Bar-
celonista Teixonera, que fa 25
anys, la ruta gastronòmica Taxo-
tapa, el correfoc i els àpats popu-
lars. Per acabar, el cap de setma-
na del 16 al 18 de juny se celebra-
ran actes com el repàs històric de
les memòries de la taxonera o la
paella popular.

SANT GENÍS
La segona Festa Major en arren-
car va ser la de Sant Genís dels
Agudells, que es va celebrar entre
els dies 2 i 4 de juny. La celebra-
ció va començar amb una cerca-
vila per congregar el públic al
pregó,  que va anar a càrrec de

Marta Solé.  Una mascletada i la
discomòbil van servir per tancar el
primer dia de festa. Els dos dies se-
güents els veïns  van poder gaudir
de diferents activitats, com ara  tor-
nejos de petanca i escacs, partides
de bingo i un sopar amb ball i con-
certs de DJ’s. Diumenge el prota-
gonisme va ser per la paellada po-
pular els balls i les havaneres i la
mascletada que va tancar la festa.

MÀRIUS SERRA, PREGONER
El pròxim 9 de juny es posaran en
marxa dues Festes Majors més, la
del Baix Guinardó i la de Font d’en
Fargues. La del Baix Guinardó aca-
barà el dia 11 i arrencarà amb una
xocolatada. També hi haurà pe-
tanca, el pregó, un quinto popular
i el concert de la banda Covers. Els
dos dies següents algunes de les ac-
tivitats principals seran el dinar po-
pular i el tradicional correfoc.

Per últim, la de la Font d’en
Fargues també té la seva Festa
Major, que s’allargarà fins al 18 de
juny, a tocar. El primer cap de set-
mana estarà marcat per l’Escola
de Música Municipal, mentre
que el segon cap de setmana hi
haurà el pregó de l’escriptor Mà-
rius Serra, la festa Holi, havane-
res, l’arrossada, la trobada de
diables i el castell de focs.

Una imatge d’arxiu de la porta d’entrada a la finca. Foto: Google Maps

Ajornada la reforma de la
plaça de la Font d’en Fargues

URBANISME4La reforma de la
plaça de la Font d’en Fargues,
malgrat el seu evident mal estat,
haurà d’esperar. Tot i que esta-
va previst que comencés a finals
d’aquest any, finalment la ur-
banització d’aquest espai s’a-
jornarà pels problemes que s’ha
trobat l’Ajuntament amb l’ex-
propiació els terrenys.

El Districte ha explicat que
la plaça està formada per tres
parcel·les amb propietaris di-
ferents, cosa que ha provocat
que el procés d’expropiació del
terreny tingui més entrebancs
dels que es preveien. Actual-
ment l’Ajuntament està treba-
llant per adquirir les dues par-

cel·les que encara pertanyen a
propietaris privats, mentre que
ara un particular ha reclamat
l’única que el consistori havia
comprat l’any 2012. Això ha
fet que aquesta expropiació
s’hagi hagut d’aturar.

Per tal que no es perdi la par-
tida pressupostària, el Districte
ha decidit invertir els diners en
la reforma dels jardins de l’Es-
cola Municipal de Música Can
Fargues. Precisament, l’escola,
situada a la masia que hi dóna
nom, s’inaugurarà el pròxim 10
de juny. La jornada estarà farci-
da d’activitats, hi haurà portes
obertes, parlaments institucio-
nals i concerts d’exhibició.

Queixa veïnal |Murs del passatge de les Franqueses
Els veïns del carrer Granollers continuen denunciant, gairebé dos anys després de la seva col·loca-
ció, la presència de dos murs que eviten el pas entre els carrers Grífols i el mateix carrer Granollers

pel passatge de les Franqueses. La immobiliària propietària del solar que hi ha al costat defensa que 
els murs no tallen cap pas públic. Els veïns també denuncien que al solar hi ha molta brutícia.

La Font d’en Fargues, un espai emblemàtic del barri. Foto: Districte

Primer pas per a la cobertura
parcial de la Ronda de Dalt

OBRES4L’Ajuntament va co-
mençar la nit del passat 6 de
juny els treballs previs per a la
cobertura del tram de 180 me-
tres de la ronda de Dalt situat a
l’alçada del mercat de la Vall
d’Hebron. Es tracta de l’obra
més ambiciosa que el govern
municipal podrà acabar aquest
mandat, tot i que ha estat criti-
cada pels veïns per, asseguren,
la seva poca ambició i per no res-
pectar l’acord que havien tancat
amb l’anterior govern.

Aquestes tasques prèvies
consisteixen en la retirada d’ar-
bres i fanals i altres accions de
manteniment. Tot plegat es durà
a terme entre les 11 de la nit i les

5 de la matinada entre els diu-
menges i els dijous entre el tram
que va de la sortida 5 a la 6.

Un cop acabin aquests tre-
balls previs, està previst que les
obres comencin el pròxim mes
de juliol. Inclouran la urbanit-
zació dels laterals per millorar la
connexió entre els barris i reduir
la contaminació acústica.

CRÍTIQUES DEL GMD
Per la seva banda, el Grup Mu-
nicipal Demòcrata (GMD) ha
denunciat, a través de la regidora
Maite Fandos, que “impulsar
intervencions parcials pot hi-
potecar la viabilitat del projecte
de cobertura total de la ronda”.
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Hi haurà un dia, si així ho vol la
majoria del Parlament, en què
Catalunya deixarà de ser una co-
munitat autònoma i passarà a ser
un Estat. El govern vol que en el
pas d’un estadi a l’altre no hi hagi
sensació de trencament i que es-
tigui marcat per la normalitat. És
a dir, que el ciutadà no noti de
manera brusca que dilluns vivia
a l’estat espanyol i dimarts a l’es-
tat català.

La intenció és que el pas
d’una administració a l’altra sigui
per substitució progressiva. Un
exemple: el codi penal. Un codi
penal no es pot fer d’un dia per
l’altre. Solució: el nou Estat català
agafa el text del codi penal espa-
nyol i en farà una mena de “co-
piar i enganxar”, de manera que
quedaran garantides dues coses
a la vegada: la seguretat jurídica
i la plena autonomia del nou
Estat català que tindrà l’última
paraula amb tot. I a mesura que
el nou Parlament vagi legislant ja
farà el codi penal que cregui
oportú. 

Des de principis de l’any
2016, els tretze consellers del go-
vern tenen l’encàrrec de pensar
en com s’actuarà en els seus àm-
bits competencials en tres fases:
com seran les primeres hores
d’independència, com serà el pri-
mer mes d’independència i com
serà el primer any d’indepen-
dència. S’ha pensat al detall qual-
sevol contingència pròpia de la
creació, tranquil·la però irreversi-
ble, de la nova administració. Per
posar un exemple: ja se sap on
cal anar a buscar les peces de re-
canvi de les centrals nuclears per
si hi ha una avaria. En el camp de
l’energia està també estudiat
qualsevol possible sabotatge per
evitar talls d’aigua, de llum o de
gas.

El mateix es pot dir del com-
plex entramat informàtic que ga-
ranteix des dels semàfors al
cobrament efectiu dels sous dels
funcionaris. Hi ha empreses mul-
tinacionals del ram establertes al
territori que han comunicat la
seva intenció no només de que-

dar-se sinó de col·laborar amb
les noves autoritats. 

La  majoria de consultes dels
països que, a desenes, van pas-
sant pel Palau de la Generalitat
s’encaminen més a preguntar si
hi haurà mesures econòmiques
abruptes (com la nacionalització
d’empreses) que no pas sobre la
preocupació d’inestabilitat polí-
tica i social. En qualsevol cas, ara
mateix hi ha 3.300 tractats inter-
nacionals als quals Catalunya ja
es podria inscriure i això va des
de la gestió de la salut a turistes
que visiten territori català a la
convalidació de títols universita-
ris a través del pacte de Bolonya.

A aquestes veus internacio-
nals se’ls està explicant que la
seguretat jurídica és l’obsessió
del govern sigui quina sigui la
reacció de l’estat espanyol. És
per això que es donarà validesa
immediata als documents d’i-
dentitat espanyols i passaports
per no deixar els ciutadans cata-
lans en cap mena llimb legal.
Com és de preveure, aquestes

actuacions afecten ports, aero-
ports i duanes.

I com es pagarà tot això? És la
pregunta que, amb lògica, es fan
moltes persones a les quals la
idea de la independència els pot
arribar a seduir però a qui in-
quieta si cobraran la pensió, el sou
si són funcionaris, o les factures si
són proveïdors de l’administració:
doncs bé, estan sobre la taula di-
verses fonts de finançament per
‘passar’ els primers dies i setma-
nes. S’ha calculat des de l’escenari
més amable al més dur. És a dir,
des d’una independència pac-
tada amb Espanya que inclouria
una transició suau amb un acord
financer propi de dos països nor-
mals (com Txèquia i Eslovàquia) a
una situació de bloqueig absolut
en què Madrid tanca l’aixeta per
complet. En aquest cas, el de mà-
xima violència econòmica, estan
plantejades diferents fonts exter-
nes i internes. Són fonts variades
per no dependre’n d’una de sola i
a més complementàries entre si:
des de crèdits internacionals con-

certats a la creació de bons pa-
triòtics o la possibilitat d’avança-
ment de pagament d’impostos.
Aquesta mesura està pensada per
a les empreses i grans fortunes:
s’oferiria la possibilitat de pagar
de cop diversos exercicis (dos o
tres anys) de manera que es ge-
neraria cash per poder afrontar
l’arrencada del nou Estat.

Jofre Llombart, periodista

Opinió

I tot això com es farà?
Respostes a certes preguntes sobre el dia D que Catalunya deixarà de ser una autonomia i passarà a ser un Estat
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XXV Festa delComerç al Carrer
Des del Cor d’Horta i Mercat us con-
videm, aquest dissabte 10 de juny,
a la XXV Festa del Comerç al Carrer.
Un any més, els comerciants tornen
a oferir els seus productes al carrer!
A més a més podreu tastar la tradi-
cional vedella torrada.

Durant tot el dia es realitzaran
activitats als carrers Baixada de la
Plana, Tajo i Lisboa. Els visitants tin-
dran l’oportunitat de gaudir de la
música, dansa, activitats infantils,
concursos, tasts, sortejos i natural-
ment de tota l'activitat comercial.
Més d’un centenar de carpes d’es-
tabliments (botiguers, entitats cul-
turals, esportives i socials del barri)
sortiran al carrer per promocionar
els seus productes i serveis.

Jocs infantils, tallers de maqui-

llatge, actuacions a l’escenari cen-
tral... Aquestes són només algunes
de les activitats lúdiques que se ce-
lebraran al llarg del dia. No us les
podeu perdre!

Com és tradicional, a partir de
les 20:30 hores està previst un tast
de vedella torrada per a tots els as-
sistents. La cocció de la vedella, a
l'estil burduntzi, necessita temps,
unes 12 hores cuinant-se al caliu
del carbó vegetal. Una vedella ga-
llega de 200 quilos aproximada-
ment, per a unes 1.500 persones, i
no en queda mai ni una engruna.

Més tard, a les 21:30 hores, al
pati del Mercat d'Horta se celebrarà
un sopar de germanor de comer-
ciants i membres d’institucions, en-
titats i associacions.
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DINAMITZACIÓ4La Federació
Cor d’Horta i Mercat organitza-
rà el pròxim 10 de juny el seu 25è
Comerç al Carrer, una jornada
comercial que se celebrarà als ca-
rrers Tajo, Lisboa i Baixada de la
Plana durant tot el dia. 

Els visitants a la mostra po-
dran gaudir dels productes dels
més d’un centenar de comer-
ciants associats de l’eix i entitats
esportives, culturals i socials del
barri que hi participaran i tam-
bé d’un ampli programa de mú-
sica, dansa, activitats infantils,
concursos, tasts i sortejos. 

En aquest sentit, hi haurà un
escenari central on s’hi faran
jocs infantils, tallers diversos i ac-
tuacions per animar la mostra.

Però la gran protagonista de
la jornada tornarà a ser la vede-
lla rostida. A partir de dos quarts
de nou del vespre està previst re-
partir racions de la vedella, que
s’haurà anat rostint durant tot el
dia a l’estil burduntzi, en concret

un total de 12 hores amb carbó
vegetal. La carn és gallega i els
seus 200 quilograms serviran
per repartir unes 1.500 racions
que es repartiran entre els visi-
tants a la mostra.

Una hora més tard, el pati del
Mercat d’Horta celebrarà un so-
par de germanor entre comer-

ciants i membres d’institucions
i entitats del barri. 

L’eix sortirà al carrer després
de l’èxit de  la Diada de la Moda,
una desfilada que va tenir lloc el
20 de maig al carrer Tajo. Hi van
assistir unes 2.000 persones,
entre elles la regidora de Comerç,
Montserrat Ballarín. 

El Comerç al Carrer dóna la benvinguda a l’estiu. Foto: Cor d’Horta

Cor d’Horta ultima els detalls
del seu 25è Comerç al Carrer

» Es farà dissabte dia 10 als carrers Tajo, Lisboa i Baixada de la Plana
» L’entitat està esperonada després de l’èxit de la Diada de la Moda

El centre de la plaça Eivissa
queda lliure de terrasses

TERRASSES4El Butlletí Oficial
de la Província (BOP) va publi-
car el 17 de maig l’aprovació
definitiva de l’Ordenació singu-
lar de terrasses a la plaça Eivis-
sa i entorns. La normativa dis-
tingeix dos àmbits d’aquest in-
dret central del barri: per una
banda, la plaça Eivissa i, per l’al-
tra, l’àmbit del carrer Pere Pau. 

Pel que fa a la plaça Eivissa,
l’ordenança singular vol millorar
els espais de pas dels vianants i
vehicles i resoldre els problemes
d’ubicació que hi havia entre
els vetlladors i el mobiliari urbà. 

Per altra banda, la norma
concentra les terrasses als cos-
tats de la plaça, alliberant l’espai
central de la mateixa perquè
s’hi puguin fer activitats ciuta-
danes. En aquesta línia, la sor-
tida del metro també quedarà
lliure de taules per tal de facili-
tar l’entrada i la sortida a l’es-
tació hortenca. 

En total, a la plaça Eivissa hi
ha previstes 60 taules, una
menys que fins ara, per tant, des-
taca el projecte publicat al BOPB,
es dóna igualment resposta a la
demanda actual, que és de 61. 

Tendència | Baixa la confiança dels consumidors al maig
Segons dades del Centre d’Investigacions Sociològiques (CIS), la confiança dels consumidors
ha baixat 1,3 punts el mes de maig, trencant la dinàmica d’augment dels dos mesos anteriors.

D’aquesta manera, la confiança se situa en 105,4 punts. El CIS assegura que els ciutadans 
han valorat pitjor la situació econòmica i han vist reduïdes les seves expectatives. 

Les terrasses de la plaça Eivissa es reordenen. Foto: Ajuntament

PROMOCIÓ4La quarta edició
de la Setmana Internacional
dels Mercats ha oferit més de 80
activitats per a tots els públics del
15 al 31 de maig als mercats
municipals de la ciutat. 

Entre molts dels actes que
s’han celebrat en el marc de la
setmana especial, hi ha hagut ta-
llers de gastronomia –com els
que ha posat en marxa l’Espai
Cuina’m del de la Vall d’He-
bron– es va fer el dia, sopars de
germanor entre clients i para-

distes al carrer, xerrades sobre la
història dels mercats o fires.

El lema de l’edició d’enguany
ha estat “mercats per a una nova
generació”, amb el qual es va vo-
ler apropar els productes frescos
i saludables als clients, posant es-
pecial èmfasi a l’hora de seduir
el públic jove, potser el que
menys visita els mercats. 

Segons asseguren des de
l’Ajuntament, amb aquesta set-
mana “es farà palès que els
mercats són els centres dels

barris, on les relacions perso-
nals hi tenen cabuda”. Així, els
mercats es reivindicaran com
espais d’alimentació saludable
on es poden comprar productes
frescos i de qualitat.  

NOU GERENT DE MERCATS
L’Institut Municipal de Mer-
cats (IMMB) estrena nou gerent.
Es tracta de Màxim López (Bar-
celona, 1966), que substitueix
Jordi Torrades al capdavant de
l’institut municipal. 

Estimant els mercats

Els mercats s’han omplert d’activitats durant el maig. Foto: Mercats BCN
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Unes 50 entitats i associacions signen un manifest per demanar que es regulin les terrasses

Nou clam per l’espai públic
URBANISME/ Per una regulació de terrasses
que preservi l'espai públic com a dret col·lec-
tiu. Aquesta és la reivindicació, en forma de
manifest, que ha impulsat la FAVB i que ha
rebut el suport d’una cinquantena d’enti-
tats i associacions de veïns de tota la ciu-
tat. I és que en plena negociació per
acordar una nova ordenança de terrasses
per a la ciutat, la federació ha volgut pres-
sionar amb la publicació d’aquest text, que
advoca per la preservació de l’espai públic
“com a dret col·lectiu” a l’hora d’elaborar i
pactar la nova normativa. La federació va
presentar el manifest als mitjans el passat
dimarts 23 de maig.

Des de la FAVB remarquen que “és la
primera vegada” que aquest missatge s’ex-
pressa “de manera col·lectiva mitjançant un
manifest unitari”, el qual, a més, reivindica
“un veritable procés participatiu per donar
veu a la ciutadania”, substituint, d’aquesta
manera, “el tradicional enfocament” de tot
plegat com “una mera negociació bilateral
entre l’administració municipal i els em-
presaris de terrasses”.

El text comença admetent que les te-
rrasses han format part del “paisatge de la
ciutat i de la seva quotidianitat des de fa
temps”, però apunta que “diversos factors
han estimulat, en els darrers anys, al seu
creixement exponencial”. La conseqüència
d’això, segons la FAVB, és un greu deterio-
rament de l’espai públic degut a “la seva
apropiació a gran escala pels agents eco-
nòmics i la seva destinació a finalitats pri-
vades”. Per això, la federació creu que és
necessari matisar el discurs que diferents
lobbys i forces polítiques fan sobre la con-

tribució de les terrasses a l’activitat econò-
mica i laboral de la ciutat, un fet que, argu-
menten, fan servir per justificar qualsevol
irregularitat a l’espai públic.

És per això que el manifest reclama que
el futur acord de modificació de l’orde-
nança de terrasses incorpori criteris com
“l’encaix en un projecte de ciutat inclusiva,
habitable i sostenible que vulgui preservar
l’espai públic com a espai de convivència i
de cohesió social”. Aquest espai públic, a
més, ha d’estar ordenat i vetllar pels drets
individuals i col·lectius, i ha d’estar dissen-
yat per permetre que la gent pugui passe-
jar sense problemes i que es respecti el
descans dels veïns que viuen a prop. 

El manifest també incideix en el fet que
actualment s’està incomplint la normativa
i defensa que per donar-li la volta a aquesta
situació “resulta imprescindible el reforça-
ment de les accions d’inspecció i l’enduri-
ment del règim sancionador”. A més, la
FAVB proposa que en els casos de reinci-
dència es revoqui la llicència.

Per acabar, el text també es refereix a la
fiscalitat. La federació considera que cal “re-
visar a l’alça” els imports que paguen, ja
que els preus públics no tenen cap con-
cordança amb els que s’apliquen als llo-
guers privats dels locals.

La FAVB defensa que la ciutadania ha
de tenir un paper actiu en la negociació i
que “s’abordi un veritable procés públic
de debat i consulta per abordar un verita-
ble procés públic de debat i consulta”. La
federació tanca l’escrit emplaçant el
Gremi de Restauració per tal que instin els
seus associats a complir la legislació.

MANIFESTACIÓ/ 'Salvem el nucli antic de Vallcarca. Bar-
celona no està en venda'. Sota aquest lema més de 300
veïns de Vallcarca, integrants d’una vintena de col·lectius
i entitats veïnals, es van manifestar el passat 13 de maig
pels diferents punts del barri per reclamar la preservació
del nucli antic del barri.

Els manifestants van recórrer primer l’avinguda Vall-
carca fins al carrer Gomis. Des del viaducte van desple-
gar dues pancartes i, tot seguit, la marxa va continuar pel
carrer Argentera i Farigola fins al solar on Nuñez i Nava-
rro vol tirar endavant una promoció de pisos. Fa unes set-
manes, des de l’Assemblea de Vallcarca van denunciar que
Nuñez i Navarro té una llicència d’obres per construir en
un solar del carrer Farigola. La llicència, que ha generat
rebuig entre el veïnat, és prèvia a la moratòria d’un any
decretada per l’Ajuntament aquest  passat mes d’abril. És
per això que des de l’Assemblea de Vallcarca denuncien
que “sempre són els mateixos els qui fan els negocis amb
les nostres vides”.

D’altra banda, el Districte ha confirmat que Can Ca-
rol i l’antic Consolat de Dinamarca es convertiran en
equipaments veïnals. De totes maneres, les entitats ja
han deixat clar que en el cas de Can Carol no compar-
teixen el disseny final del projecte.

Més de 300 veïns de Vallcarca 
demanen salvar el nucli antic LLOGUER SOCIAL/Diferents col·lectius i entitats veïnals es

van concentrar el passat 13 de maig a davant dels núme-
ros 8 i 10 de la Vila Laietana per reclamar a l’Ajuntament que
transformi l’edifici, que és de propietat municipal, en un bloc
d’habitatge públic de lloguer i de comerç protegit.

Les entitats, amb el suport de la FAVB, consideren que
“l’immoble, amb una superfície útil de més de 18.000
metres quadrats i concebut a principis del segle XX com
a edifici residencial, té una morfologia regular i diàfa-
na que li permetria acollir més de 160 pisos i una xifra
considerable de petits comerços”.  Després de la con-
centració, els manifestants es van traslladar a l’Àgora Juan
Andrés Benítez, on hi havia programada una xerrada so-
bre la vaga de lloguers que es va viure a la ciutat a co-
mençaments dels anys 30 del segle passat.

Acte a favor de l’habitatge
públic a la Via Laietana

veïns en línia
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TURISME/ Pas endavant en la llui-
ta dels veïns contra l’hotel que
l’empresa Praktik vol construir a
les Drassanes. A mitjans del mes
passat, la plataforma Salvem les
Drassanes, la principal opositora
a aquest projecte, va anunciar
que ha portat el projecte a l’Ofi-
cina Antifrau i a la Síndica de
Greuges de la ciutat.

Segons va denunciar la pla-
taforma en un comunicat, el
departament d’Urbanisme de
l’Ajuntament “porta mesos ocul-
tant informes que són decisius
per concedir o denegar la lli-
cència hotelera”.  La plataforma
ha rebut el suport de la FAVB,
entre altres entitats.

L’hotel de Praktik 
a les Drassanes, a
Antifrau i la Síndica

SOCIETAT/El barri de la Prosperitat, al dis-
tricte de Nou Barris, va acollir el passat 12
de maig  un acte de suport a l’obertura
d’una mesquita al carrer Japó.

L’acte, convocat per diferents entitats
del barri, tenia com a objectiu reivindicar la
diversitat cultural i la convivència després
que el projecte d’obertura d’aquesta mes-
quita hagi estat envoltat de polèmica. I és
que la majoria dels veïns del carrer Japó
s’hi oposen de s de fa mesos al·legant mo-
tius legals relacionats amb l’amplada del
carrer i amb les aglomeracions que, asse-
guren, es poden produir al carrer. Les pro-
testes contra la mesquita, però, han atret
en els últims mesos diferents grups i for-
macions ultres i racistes, cosa que ha fet
créixer la tensió al barri. 

Així doncs, la jornada del passat 12 de
maig va estar marcada per un ambient cla-
rament festiu, amb una batucada i una
cercavila. També es va llegir un manifest i
es va celebrar un concert. Al final de la mo-
bilització, però, es van viure moments de
tensió quan membres de grups d’ultra-
dreta, que es van aplegar al carrer Japó, i
defensors de la mesquita es van encarar i
insultar. Un cordó policial dels Mossos
d’Esquadra va evitar que l’enfrontament
anés a més.

Des de la Comunitat Islàmica, que han
enviat un missatge conciliador amb els
veïns i han deixat clar que les pregàries no
molestaran, han explicat que les obres ja
estan arribant al tram final, cosa que els per-
metrà obrir la mesquita a finals de juny.

Suport veïnal a l’obertura de la mesquita
de la Prosperitat, a Nou Barris

JORNADA/ La Xarxa per a la so-
birania elèctrica a Barcelona va or-
ganitzar el passat 3 de juny una jor-
nada reivindicativa per a  la recu-
peració de les antigues xarxes
elèctriques a la ciutat.

Sota el títol Tensem les xarxes,
la jornada es va celebrar a l’Aula
Magna de la facultat de Medici-
na de la UB. Durant el dia es van
analitzar els processos de remu-
nicipalització i de transformació
energètica a Europa, amb casos
concrets com els que s’han viscut
a ciutats com Cadis, Berlín o
Schönau.

Eldarrer taller va servir per de-
batre  la possible remunicipalit-
zació a la ciutat.

Objectiu: recuperar
les antigues 
xarxes elèctriques

PARTICIPACIÓ/ L’Observatori del
Deute en la Globalització (ODG)
ha preparat un judici popular
per al projecte Castor. L'acte co-
mençarà a dos quarts de 10 del
matí del pròxim dissabte 17 i se
celebrarà al Centre de Cultura
Contemporània de Barcelona
(CCCB).

El cas ha generat una gran po-
lèmica perquè, després de la re-
núncia a la concessió de les obres
a l’empresa ESCAL UGS/ACS,
aquesta rebrà una indemnització
de més de 1.300 milions d’euros. 

Aquest judici popular vol “seu-
re” a la banqueta dels acusats els
responsables del projecte i els
dirigents del govern espanyol.

Preparen un 
judici popular per 
al projecte Castor

veïns en línia

Som Meridiana insisteix en una
reforma integral de l’avinguda

MOBILITAT/ La plataforma Som
Meridiana va tornar a demanar el
passat 25 de maig, amb la pre-
sentació del manifest ‘Per una re-
forma seriosa de la Meridiana’,
que la reforma prevista de l’avin-
guda es faci de forma integral.
Som Meridiana està formada per
més de 25 entitats i col·lectius
veïnals, entre les quals hi ha,
entre altres, l’Associació de Veïns
de La Sagrera, Associació de
Veïns de Navas, l’Associació de
Veïns i Veïnes de SantAndreu de
Palomar, l’Associació de Veïns de
Torre Llobeta-Vilapicina, l’Asso-
ciació de Veïns de Barri de Porta,
l’Associació de Veïns Clot-Camp
de l’Arpa, l’Associació de Veïns
Sant Andreu Nord-Tramuntana,
l’Associació de Veïns Congrés-In-
dians, l’Associació de Veïns Pros-
peritat, l’Associació de Veïns de
Meridiano Cero i la mateixa Fe-
deració d’Associacions de Veïns i
Veïnes de Barcelona (FAVB).

UNA ÚNICA OPCIÓ
La plataforma considera que de
les diferents propostes de re-
forma que va presentar fa mesos
l’Ajuntament, només n’hi ha una
d’ambiciosa: la que contempla
una reducció d’un carril de circu-
lació en cada sentit de la marxa.
Demanen, també, que es faci de
cop, sense fases, ja que l’Ajunta-
ment contempla fer-ho en dos
trams. Deixen clar que “no podem
assumir ni acceptar actuacions
que no contemplin una reducció
contundent de la contaminació i
una millora de les condicions de
vida de l’entorn i l’avinguda”.

El passat mes de febrer Som
Meridiana, que ha convocat una
jornada reivindicativa pel 17 de
juny on hi haurà un debat amb re-
presentants de diferents grups
municipals, ja va presentar un
altre document on demanava,
entre altres coses, la reducció “sig-
nificativa” del trànsit privat a la
nova avinguda. La plataforma
considera necessari  convertir
aquesta avinguda, una de les
principals entrades a la ciutat pel
trànsit rodat, en una nova zona on
hi hagi “una reducció contundent
de la contaminació atmosfèrica i
sonora”. La nova Meridiana, hau-
ria de ser, segons Som Meridiana,
“una via amb preferència per a les
persones que l’envolten, que fo-
menti el comerç, que escurci i fa-
ciliti el pas de les persones  d’una
banda a l’altra i que fomenti la
convivència”.

Pau Maduell, un dels porta-
veus de la plataforma Som Meri-
diana, explica que des de la
plataforma volen que “la trans-
formació de la Meridiana tiri en-
davant ja i sigui un projecte
ambiciós. Hem de fer una ciutat
pels pròxims 30 anys i no trobar-
nos que d’aquí a pocs dies veiem
que no ha estat suficient”.

Les intencions de l’Ajunta-
ment, tal com va explicar la ti-
nent d’alcalde Janet Sanz el
passat novembre en una reunió
amb els veïns, són enllestir la re-
forma en el tram que va entre
Aragó i Fabra i Puig durant
aquest mandat. Sobre això, Ma-
duell considera que “el projecte
ha de ser global”. 
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DIVENDRES 9 DE JUNY
21:30 La Big Band de Montbau serà el grup en-

carregat del concert de cloenda de la cinquena
edició del Cicle de Jazz al Gimnazz. / Casal
Montbau.

DILLUNS 12 I 19 DE JUNY
17:00 Iogafullness per a la relaxació i fortalesa

dia a dia encara la seva recta final amb les da-
rreres sessions que impartirà el professor Xa-
vier Tur. / Casa Àsia.

DIJOUS 29 DE JUNY
Tot el dia Carmen Simón serà l’encarrega d’im-

partir el taller Cuina vegetariana d'estiu amb
receptes fresques i fàcils per aquests mesos
de calor. / Centre Cívic Matas i Ramis.

FINS AL 12 DE JUNY
Matí-TardaÚltims dies en els quals es pot gau-

dir de l’exposició Els acudits del Sr. Ruc, una
exposició que mostra bona part de l’obra del
conegut il·lustrador Guillem Cifré. / Centre Cí-
vic Guinardó.

FINS AL 15 DE JUNY
Matí-Tarda El Centre Cívic Teixonera continua

mostrant l’exposició dels treballs dels alum-
nes del taller de pintura, que ha coordinat Ma-
risa Ordóñez. / Centre Cívic Teixonera.

DISSABTE 10 DE JUNY
12:00 Jamalkids és un espectacle de la Festa Ma-

jor del Guinardó farà un viatge en el temps
des de la dècada dels 60 fins al dancehall ac-
tual. / Jardins Hiroshima.

DIJOUS 22 DE JUNY
10:30 Arrenca el projecte comunitari Ludote-

ca per a nadons, en el qual una educadora aju-
darà els pares amb els seus fills més petits.
/ Casal de barri Font d’en Fargues.

DIVENDRES 30 DE JUNY
09:00 En el marc de la celebració dels 25 anys

dels Jocs del 92 es farà un itinerari per la trans-
formació olímpica que va patir el barri de la
Vall d’Hebron.

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

Laura Bernis s’encarregarà d’una ses-
sió d’històries per a nens i nenes
d’entre 6 mesos i 3 anys. / Biblioteca
Guinardó - Mercè Rodoreda.

Laura Bernis explicarà 
uns ’Contes dels sentits’
Dimarts 13 de juny a les 11:00

Diego Molina serà l’encarregat d’aquest
taller pensat perquè tothom aprengui
a preparar el menú per a la revetlla de
Sant Joan... amb la coca inclosa. / Cen-
tre Cívic Matas i Ramis.

Una sessió per aprendre a 
preparar la Coca de Sant Joan

Dimarts 20 de juny a les 17:30

‘Todo o nada’: boxa de
qualitat a la Vall d’Hebron
Dissabte 10 de juny a les 19:00

Una tarda per demostrar el talent. En
el marc de la Festa Major del Guinar-
dó hi haurà una tarda de micro obert.
/ Jardins Hiroshima.

Una tarda de micro obert
als Jardins Hiroshima

Dissabte 10 de juny a les 18:00

Gallego Prada torna a organitzar una
vetllada de boxa de primer nivell al dis-
tricte anomenada Todo o nada. / Pa-
velló de la Vall d’Hebron.

La Vall d’Hebron es prepara
per a una gran nit de boxa

BOXA4Todo o nada. Aquest és
el nom de la vetllada de boxa que
la promotora Gallego Prada ha
preparat per al pròxim dia 10 a les
set de la tarda al pavelló de la Vall
d’Hebron i que té com a cap de
cartell una lluita entre l’hospita-
lenc Isaac Chaca Real i el cànta-
bre Sergio El Niño García. Els dos
púgils es jugaran el títol mundial
WBC Silver del pes super welter,
un campionat que situarà el ven-

cedor entre els cinc millors llui-
tadors del circuit en el seu pes.

Aquest serà el combat es-
tel·lar de la vetllada, però els fans
de la boxa també podran gaudir
del retorn als quadrilàters de
Sandor Martín. El boxejador de
la Prosperitat ultima la prepa-
ració de la seva lluita pel cam-
pionat d’Europa i haurà d’a-
frontar un combat contra l’ar-
gentí Sergio Eduardo González.

Compte enrere per al 
campus urbà del Lima-Horta
BÀSQUET4L’activitat al Lima-
Horta està a punt per tornar a
arrencar. El club ja ultima els pre-
paratius del campus urbà, que se
celebrarà entre l’última setmana
d’aquest mes i la primera setma-
na del mes que ve al pavelló del
Carmel. Segons explica el presi-
dent, Jordi Faus, hi haurà entre-
naments al matí i a la tarda i tam-
bé hi haurà jornades a la piscina.
Els participants més grans podran
treballar aspectes de tecnificació

amb el tècnic del primer equip,
Isaac Fernández, abans que s’in-
corpori a la selecció espanyola.

SEGUIR COMPETINT
Per altra banda, Faus també ex-
plica a Línia Horta que Fernán-
dez continuarà dirigint el sènior
femení i que l’objectiu de cara al
curs que ve torna a ser la perma-
nència, sense renunciar a res.
L’equip renovarà set jugadores i
vol fer quatre fitxatges.

FUTBOL4L’ascens ja és una re-
alitat. Malgrat haver protago-
nitzat una temporada magnífica,
la UA Horta va haver d’esperar
fins a l’última jornada per asso-
lir l’objectiu, però el matí del pas-
sat diumenge 4 al Feliu i Codina
va ser el més feliç en les dues da-
rreres dècades: l’equip va de-
rrotar el Lloret (4-0), un resul-
tat que li va servir per proclamar-
se campió de lliga i assolir l’as-
cens a Tercera 17 anys després.

Els de Xavi Molist depenien
d’ells mateixos per acabar el
curs al capdamunt de la taula i
no van fallar, de manera que el
resultat del partit a l’Energia
entre el Sants i l’Andorra era ab-
solutament intranscendent. El
matx va arrencar amb un minut
de silenci per recordar Emili Vi-
cente i tot i que el killer Sergi
Arranz no estava disponible per
al matx, els seus companys no el
van trobar a faltar i al primer mi-
nut Marçal Lladó va inaugurar el
marcador amb un llançament de
falta directa des de la banda es-
querra. Els gols d’Óscar Imaz al

18, d’Edgar Tejada al minut 25 i
de Kike Amador al 42 van deixar
el partit i el campionat sentenciat
abans del descans. 

Així, la segona meitat va ser
un mer tràmit, en la qual els afi-
cionats van començar a cele-
brar la consecució del títol fent
l’onada i entonant càntics fins
que, finalment, l’àrbitre Mar-
celino Gracia va decretar el final
del matx. Aleshores es va des-
fermar l’eufòria, va aparèixer el
cava i l’equip va poder celebrar
l’ascens de totes totes. 

LÓPEZ SEGUEIX AL MARTINENC
Al Martinenc, per la seva banda,
han decidit apostar per conti-
nuar amb dos dels pals de paller
de l’equip, que gràcies a un segon
tram del campionat notable, ha
tancat la lliga en la quarta posi-
ció. I és que en els dos primers
dies d’aquest mes, els del Gui-
nardó van anunciar les renova-
cions del tècnic, Miguel López, i
del màxim golejador, Roland
Garrós, que ha marcat 14 gols en
18 partits després d’arribar al
club al mercat d’hivern. 

Els onze homes que van certificar l’ascens de categoria. Foto: UAH

La UA Horta guanya la lliga i
puja a Tercera 17 anys després

Voleibol | La selecció espanyola s’exhibeix a la Lliga Mundial
Tres partits, tres victòries. La selecció espanyola masculina de voleibol va aconseguir el
ple de victòries en els partits de la primera fase de la Lliga Mundial que es va disputar a

la Vall d’Hebron el passat diumenge 4. El combinat estatal, que entrena Fernando Muñoz,
va aconseguir  derrotar els equips nacionals de Mèxic (3-0), Qatar (3-1) i Grècia (3-1).
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esquerrabcn.cat/districtes @ERChg7 ERC Horta Guinardó

Al districte d’Horta-Guinardó tenim un
patrimoni històric i arquitectònic im-
portant i destacable. A causa de la
manca de voluntat dels governs mu-
nicipals per aplicar mesures efectives
per a la seva conservació i difusió,
l’hem anat perdent en bona part. En
tenim molts exemples, com la Casa Al-
merich enderrocada l’any passat i la
Casa Pérez-Carrasco també en risc,
que pertanyen a les Cases dels Perio-
distes a la Font d’en Fargues.

Durant la crisi immobiliària s’ha
amortit aquesta pèrdua i, ara que co-
mença a reactivar-se la construcció, hi
ha el risc d’acceleració en la venda
d’immobles no protegits ni inclosos al
catàleg de patrimoni del Districte, que
s’hauria d’haver actualitzat l’any 2010.

Hi ha algun cas com Can Garcini al
Guinardó, on s’ha iniciat el procés d’ex-
propiació gràcies a la mobilització ve-
ïnal i a l’acord amb el govern municipal.
En canvi, a Can Vanis (Casa del Fotò-
graf), a Horta, només es preservarà la

façana i es podrà optar al lloguer dels
baixos com a equipament municipal,
una solució de mínims. 

Tenim edificacions històriques
molt deteriorades, com la Torre Mas
Enrich (Torre del Moro) i el Palau
Desvalls (Palau del Marquès d’Alfar-
ràs) al Laberint d’Horta. Amb aquest

darrer, ERC ha aconseguit que el go-
vern municipal es comprometi a fer-
hi una rehabilitació per assegurar
l’edifici, que ha de ser un primer pas
per fer la seva rehabilitació integral i
poder destinar bona part del Palau
Desvalls a acollir el futur Institut Mu-
nicipal del Patrimoni.

Al Plenari de maig de 2016 es va
aprovar, a proposta d’ERC, una
proposició per actualitzar el catà-
leg patrimonial i la creació d’un Pla
Especial de Protecció del Patri-
moni del Districte. 

Hem pogut constatar que no és
una de les prioritats del govern i
ha quedat en un grup de treball
dins d’una Taula de Memòria His-
tòrica, quan són temes que hau-
rien de ser tractats en àmbits i
terminis d’actuació diferents.

L’ànima dels barris són les
persones i la prioritat màxima el
seu benestar, però el veïnat ha
de poder conèixer i gaudir també
d’un llegat històric i arquitectò-
nic que reforci el sentiment de
pertinença a una comunitat, re-
cuperant, d’aquesta manera, uns
barris més propers i autèntics.

Xavi Reig
Conseller de districte

d’ERC a Horta-Guinardó

"Cal recuperar la capital de les persones,
una ciutat de progrés i innovació" 

Alfred Bosch ha fet balanç de la mei-
tat de mandat a la ciutat de Barcelona
i ha assegurat que, en aquests dos
anys, el govern Colau ha demostrat
que “no vol, no pot i no en sap”. El líder
d’ERC ha explicat que “Colau no vol re-
presentar tothom i posa per davant els
seus interessos de partit” i ho ha ex-
emplificat amb les obres de les Glòries.
“Amb l’aturada de Glòries, el govern ha
paralitzat la ciutat per aconseguir un
titular de premsa i no ha pensat en els
veïns”, ha assegurat.

Bosch ha explicat també que "un
altre dels grans problemes del govern
municipal és que no sap gestionar", so-
bretot en relació a l'espai públic. Bosch
ha exemplificat la crítica amb casos
com el fenomen del top manta. "El caos
no és republicà ni d’esquerres, i preci-
sament perquè som d’esquerres hem
de gestionar bé l’espai públic", ha asse-
gurat. Bosch ha posat altres exemples
com les vagues de Metro o els proble-
mes d'incivisme al Port Olímpic.

En el capítol d'incompliments, Bosch
ha llistat fins a 21 incompliments del go-
vern Colau: "Constatem que el govern
no pot complir amb les seves prome-
ses”. “És ètic prometre consultes i no
fer-ne ni una? O mantenir l'opacitat a
TMB amb sous fora de conveni? És
canvi que l'atenció domiciliària hagi anat
a ACS, l'empresa de Florentino Pérez?",
s’ha preguntat. 

Alfred Bosch ha esbossat les línies
principals del que hauria de ser un
"pla de bon govern per eradicar qual-
sevol problema de gestió" i ha situat
com a eixos principals del pla l'habi-
tatge, el turisme, la convivència, la
mobilitat i l'economia.

El líder d’ERC ha explicat que cal
construir una proposta que fugi del
partidisme i que "busqui un ampli ven-
tall de representativitat que reflecteixi
la societat". "Hem de recuperar la capi-
tal de les persones, una ciutat que be-
neficiï tothom i que sigui capital del
progrés i la innovació", ha conclòs.

Horta-Guinardó
Hem de preservar el patrimoni
històric i arquitectònic dels barris
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